
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Stanis³awa Zaj¹ca

na 47. posiedzeniu Senatu
w dniu 13 stycznia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Proszê o udzielenie informacji, w jaki sposób Ministerstwo Zdrowia planuje rozwi¹zaæ problem
zwi¹zany z kontraktowaniem œwiadczeñ medycznych dla placówek publicznych ochrony zdrowia w wo-
jewództwie podkarpackim.

Do mojego biura senatorskiego wp³ywaj¹ apele i protesty zwi¹zane z przyjêciem zaproponowanych
przez NFZ kontraktów. Ich wysokoœæ ju¿ trzeci rok z rzêdu powoduje zmniejszenie nak³adów na dzia³al-
noœæ jednostek s³u¿by zdrowia na Podkarpaciu, a w wielu wypadkach tworzy brak mo¿liwoœci funkcjo-
nowania tych jednostek. Skutkiem przyjêcia zaproponowanych rozwi¹zañ bêdzie niew¹tpliwie
wyd³u¿enie kolejek do wielu us³ug medycznych oraz podjêcie drastycznych kroków oszczêdnoœciowych,
a przede wszystkim redukcje personelu w placówkach medycznych.

Problematyka ta powoduje g³êbokie zaniepokojenie w jednostkach s³u¿by zdrowia oraz wœród samo-
rz¹dowców i parlamentarzystów z Podkarpacia. Z otrzymanego ostatnio „Apelu podkarpackiego” przyjête-
go na posiedzeniu Konwentu Powiatów Województwa Podkarpackiego w dniu 4 stycznia 2010 r. widaæ,
jak w dramatycznej sytuacji znalaz³o siê nasze województwo. Nap³ywaj¹ równie¿ informacje wyra¿aj¹ce
g³êbokie zaniepokojenie proponowanymi przez NFZ i Ministerstwo Zdrowia decyzjami w zakresie finanso-
wania. Otrzyma³em ostatnio równie¿ sygna³y o trudnej sytuacji Podkarpackiego Oœrodka Onkologiczne-
go, zosta³o to przedstawione przez Radê Powiatu Brzozowskiego oraz Radê Spo³eczn¹ Szpitala
Specjalistycznego w Brzozowie. Jednoczeœnie dyrektorzy innych podkarpackich szpitali alarmuj¹, ¿e za-
proponowana wysokoœæ kontraktów znacznie ogranicza normalne funkcjonowanie placówek w naszym
województwie. To dyskryminuje przede wszystkim mieszkañców Podkarpacia w porównaniu z mieszkañ-
cami innych regionów, które otrzyma³y œrodki umo¿liwiaj¹ce im normalne funkcjonowanie.

Problem ten niew¹tpliwie nale¿y rozwi¹zaæ jak najszybciej, bowiem trwaj¹ca od d³u¿szego czasu
trudna sytuacja w s³u¿bie zdrowia jeszcze bardziej siê pog³êbia. Nale¿y zauwa¿yæ, ¿e sytuacja ta dotyka
nie tylko wybranych, ale wszystkich placówek s³u¿by zdrowia w województwie. Pozwolê sobie powo³aæ
siê na otrzymane równie¿ ostatnio stanowisko sejmiku województwa wyra¿aj¹ce ogromne zaniepokoje-
nie obni¿eniem nak³adów na lecznictwo zamkniête w 2010 r. Spowoduje to zagro¿enie funkcjonowania
szpitali oraz zniweczy dotychczasowe ogromne wysi³ki, jakie placówki te w³o¿y³y w przeprowadzenie
procesów restrukturyzacyjnych i inwestycyjnych.

Brak stabilizacji w dziedzinie zdrowia i stale pogarszaj¹ca siê sytuacja powoduje, ¿e sprawowanie
ci¹g³oœci opieki medycznej nie bêdzie mo¿liwe w wielu placówkach ze wzglêdu na brak wystarczaj¹cych
œrodków finansowych.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi zapytaniami.
Jakie rozwi¹zanie planuje podj¹æ Ministerstwo Zdrowia, aby zmieniæ tê trudn¹ sytuacj¹?
Czy planowane jest stworzenie regulacji prawnych, które dawa³yby mo¿liwoœæ zwiêkszenia œrodków

na kontraktowane œwiadczenia medyczne?
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